
P R O T O K Ó Ł  N R V/2011 

z Sesji Rady Gminy w Strawczynie 

z dnia 14 marca 2011 r. 

 

 

W Sesji udział wzięli: 

1) Radni, 

2) Sołtysi, 

3) zaproszeni goście, 

4) pracownicy Urzędu Gminy w Strawczynie. 

Listy obecności w załączeniu. 

 

 

Ad. 1. 

Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

 

Pan Stanisław Zdyb – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 

posiedzenia i powitał zebranych. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji udział wzięło 

14 Radnych. Nieobecny był Pan Stanisław Kozieł - Radny. W związku z tym sesja 

może podejmować prawomocne uchwały. 

 

Ad. 2. 

 Powołanie sekretarza i protokolanta obrad. 

  

Na sekretarza obrad została powołana Pani Halina Gad - Radna, a na protokolanta 

powołano Małgorzatę Woźniak. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że z porządku obrad zostanie 

wykreślony punkt 6e) podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/19/2011 

Rady Gminy w Strawczynie z dnia 10 lutego 2011 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
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Do porządku obrad nie zgłoszono innych propozycji i uwag. 

 

Porządek obrad z w/w zmianą przegłosowano: 

- za – 14, 

    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Porządek obrad ze zmianą przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 3. 

 Zapytania i interpelacje. 

 

Pani Halina Gad – Radna – Szanowni Radni, Panie Wójcie, czy wzorem tego miejsca, 

gdzie są ustawione słupki ograniczające parkowanie przed Ośrodkiem Zdrowia, można 

by przedłużyć te słupki od miejsca, gdzie są wyznaczone do banku, żeby Zarząd Dróg 

przesunął te słupki, bo cały czas są parkowane samochody i cały czas jest zagrożenie 

dla wyjeżdżających samochodów od ulicy Ogrodowej. Ewentualnie ustawić znak 

zakazu parkowania. Czy byłoby to możliwe? 

 

Pan Bogdan Woźniak – Radny – mam pytanie odnośnie estetyki i wyglądu obok 

Ośrodka Zdrowia – jest słup informacyjny, czy byłaby możliwość usunięcia tego 

słupa, bo to obskurnie wygląda. Teren będzie ładnie uprzątnięty, a ten słup z kręgów 

betonowych jest obskurny. Czy byłaby możliwość usunięcia go i ustawienia tablicy 

ogłoszeń wkomponowanej w krajobraz, żeby całkowicie zginął ten słup. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska – Radna – mam zapytanie, szkoda, że nie ma jeszcze 

Pana Redaktora Kosowskiego – czy przed wydaniem naszego miesięcznika 

samorządowego „Ziemia Strawczyńska”, ktoś sprawdza wiarygodność tego, co Pan 

Kosowski pisze? Po raz kolejny Pan Kosowski zamieścił błąd, jest nieprawdą, że ja 

wnioskowałam o wymianę starych lamp na nowe. Zarówno ja, jak i moi mieszkańcy 

wnioskowaliśmy o wykonanie oświetlenia i mówiliśmy, że my nie chcemy nowych 

lamp, tylko te stare niech by były powieszone, żeby to oświetlenie było. Jest też 
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napisane: „Zarówno radni z Korczyna”, z Korczyna jest tylko jeden Radny, to też jest 

błąd, ale nie duży. Skoro piszemy, to piszmy prawdę.     

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że odpowiedzi będą udzielone w dalszej 

części porządku obrad. Natomiast uwagi do Pana Kosowskiego zostaną przekazane. 

 

Ad. 4. 

Realizacja uchwał z Sesji Rady Gminy i informacja z prac Wójta Gminy 

między sesjami.  

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy przedstawił realizację uchwał Rady Gminy                

w Strawczynie podjętych na Sesji w dniu 10 lutego 2011 r. oraz informację z prac 

Wójta Gminy między sesjami Rady Gminy (informacje w zał.). 

 

Rada Gminy przyjęła przedłożone informacje. 

 

Ad. 5. 

 Do protokółu z sesji Rady Gminy w Strawczynie Nr IV/2011 z dnia 10 lutego 

2011 r. nie wpłynęły uwagi i zastrzeżenia. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie protokółu: 

    - za – 14, 

    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Protokół Nr IV/2011 z sesji Rady Gminy przyjęto 

jednogłośnie. 

 

Ad. 6. a) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/6/10 Rady Gminy                     

w Strawczynie z dnia 28 grudnia 2010 r. w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego sołectwa Oblęgorek na obszarze gminy Strawczyn. 
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Pan Rafał Kozieł – urbanista poinformował – przedłożony projekt uchwały dokonuje 

zmiany Uchwały Nr III/6/10 Rady Gminy w Strawczynie z dnia 28 grudnia 2010 r.  

W uchwale z grudnia 2010 r. na rysunku w legendzie nie było wpisane oznaczenie 

graficzne wewnętrznego terenu ochrony pośredniej ujęcia wód podziemnych. Jest to 

strefa, która była ustanowiona od ujęcia wód Ursus i ujęcie to ma dwie strefy 

wewnętrzną i zewnętrzną. Na rysunku planu zagospodarowania przestrzennego, jak           

i w ustaleniach tekstowych te strefy były określone, nie mniej jednak w oznaczeniach 

nie ująłem oznaczenia wewnętrznego terenu ochrony pośredniej ujęcia wód 

podziemnych. 

W związku z tym, żeby w przyszłości nie było problemów w interpretacji tego planu 

przez Starostwo Powiatowe w Kielcach, które będzie wydawało pozwolenia na 

budowę, to oznaczenie należy wprowadzić w formie uchwały. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała - na wspólnym posiedzeniu Komisja Budżetu i Inwestycji oraz 

Komisja Rewizyjna zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej – 

członkowie Komisji Gospodarki Komunalnej zaopiniowali pozytywnie projekt 

uchwały. 

 

Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Komisji Samorządowej - Komisja 

Samorządowa również zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały został przegłosowany:  

- za – 14, 

    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr V/26/2011 podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 6. b) 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Strawczyn na lata 2011 – 2021. 

 

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy wyjaśniła – w projekcie uchwały dokonujemy 

zmiany dwóch załączników: Wieloletniej Prognozy Finansowej i wykazu 

przedsięwzięć. Zmiany te są spowodowane zmianami w budżecie gminy, z tym, że             

w budżecie na 2011 r. zostaną wprowadzone wolne środki i to m.in. powoduje zmiany 

finansowania w 2011 r. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych, jeżeli taka zmiana 

zachodzi, istnieje konieczność zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. Jeżeli 

zmieniają się dochody i zmieniają się wydatki, automatycznie powoduje to zmianę 

procentową zadłużenia gminy, jest to konsekwencją zmian w budżecie. 

Jeżeli chodzi o załącznik Nr 2 wykaz przedsięwzięć, w wykazie tym zmiany dotyczą 

wyłącznie 2011 r. i są zaktualizowane dane dotyczące projektów realizowanych                 

w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.   

W załączniku Nr 2 wykaz przedsięwzięć jest autopoprawka przy zadaniu pt. „Budowa 

parkingu w msc. Strawczyn (ul. Ogrodowa)” w ostatniej kolumnie limit zobowiązań 

jest kwota 8 385 zł, a powinno być 0, w związku z tym, że w poszczególnych latach 

(2011 – 2015) jest 0. Również podsumowanie w kolumnach, gdzie występuje 8 385 zł 

musi być zmniejszone o tą kwotę.  

 

Pani Anna Dziewanowska - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Komisja 

Rewizyjna wspólnie z Komisją Budżetu i Inwestycji zaopiniowały pozytywnie projekt 

uchwały. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej – Komisja 

Gospodarki Komunalnej zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Komisji Samorządowej - Komisja 

Samorządowa zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 



6 
 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką: 

- za – 14, 

    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr V/27/2011 wraz                           

z autopoprawką. 

 

Ad. 6. c) 

 Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały                       

w sprawie zmian w budżecie gminy Strawczyn na 2011 r. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji - 

Komisja Budżetu i Inwestycji wspólnie z Komisją Rewizyjną zaopiniowały 

pozytywnie projekt zmian w budżecie gminy. 

  

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej – Komisja 

Gospodarki Komunalnej nie wnosi zastrzeżeń do proponowanych zmian. 

 

Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Komisji Samorządowej - Komisja 

Samorządowa zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały przegłosowano:  

- za – 14, 

    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr V/28/2011 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. d) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej. 

 

Uwag nie zgłoszono. 
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Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

- za – 14, 

    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr V/29/2011. 

 

Ad. 6. f) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia  

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Strawczyn. 

 

Pan Grzegorz Gad – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej przedstawił  

uzasadnienie do projektu uchwały - Zakład Gospodarki Komunalnej w Strawczynie 

zgodnie z art. 24 ust. 2 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków, przedstawił wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

Powyższe taryfy opracowano zgodnie z przepisami w/w ustawy oraz przepisami 

wykonawczymi do tej ustawy. 

Ceny i stawki opłat zawarte w taryfach stanowiących załącznik do uchwały ustalone 

zostały na podstawie niezbędnych przychodów potrzebnych dla prowadzenia 

działalności w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków w okresie obowiązywania taryf. 

W  przypadku nowo proponowanych cen i stawek opłat, wprowadza się : 

– wzrost ceny za 1m3 wody o 0,02 zł netto, 

– wzrost ceny za 1 m3 ścieków o 0,37 zł netto, 

– wzrost stawki opłaty za przyłączenie do urządzeń wodociągowych o 20 zł netto, 

– wzrost stawki opłaty za przyłączenie do urządzeń kanalizacyjnych o 20 zł netto. 

Proponowana kwota podwyżki została ustalona na podstawie wyliczeń 

uwzględniających planowany wzrost kosztów utrzymania sieci wodociągowej 

i kanalizacyjnej, zmiany ilości świadczonych usług oraz zakładanego wzrostu 

wynagrodzeń. 
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Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej – Komisja 

Gospodarki Komunalnej zaopiniowała pozytywnie proponowane taryfy. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji - 

Komisja Budżetu i Inwestycji również zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

  

Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Komisji Samorządowej - Komisja 

Samorządowa nie wnosi żadnych uwag. 

 

Projekt uchwały został przegłosowany:  

- za – 14, 

    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr V/30/2011 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. g) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Strawczynie. 

 

Pan Grzegorz Gad – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej poinformował - 

zgodnie z  art. 219 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych             

z budżetu gminy mogą być udzielane dotacje przedmiotowe dla zakładów 

budżetowych, kalkulowane według stawek jednostkowych. Kwoty i zakres dotacji 

przedmiotowych dla zakładów budżetowych uchwala Rada Gminy. 

W związku z ustaleniem taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie gminy Strawczyn i znacznym wzrostem cen, w celu 

zmniejszenia obciążenia dla mieszkańców, Zakład wnioskuje do Rady Gminy                    

w Strawczynie o podjęcie uchwały przyznającej dotację do 1 m3 wody dla taryfowej 

grupy odbiorców nr 1 i nr 2 oraz do 1 m3 ścieków dla taryfowej grupy nr 1, nr 2 i nr 3.  

Ponieważ działalność Zakładu została zwiększona o konserwację oświetlenia 

ulicznego i utrzymanie terenów zielonych na terenie gminy Strawczyn, zasadne jest 
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uchwalenie dotacji przedmiotowej do tego rodzaju działalności, kalkulowanej wg 

stawek jednostkowych. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

przedstawiła proponowane stawki dotacji: 

do m3 wody   

Grupa taryfowa 1    0,42 zł + Vat,  

Grupa taryfowa 2    1,59 zł + Vat, 

do m3 ścieków  

Grupa taryfowa 1    2,96 zł + Vat, 

Grupa taryfowa 2    3,12 zł + Vat,  

Grupa taryfowa 3    1,76 zł + Vat.   

 

Pani Anna Dziewanowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej - w § 2 punkcie 6 i 7 

miał być dodany wyraz „rocznie” , bo miało być sprecyzowane, że 0,84 zł do 1 m2 

powierzchni zielonych i 31 zł do jednej oprawy to jest dotacja roczna, a nie 

miesięczna. Na posiedzeniu Komisji było pytanie jak to jest skalkulowane, czy to jest 

dotacja roczna, czy miesięczna? 

 

Pan Grzegorz Gad – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej poinformował – 

inne przepisy mówią, że te stawki dotacji uchwala się na rok. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały z w/w stawkami 

dotacji:  

- za – 14, 

    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr V/31/2011. 

 

Ad. 6. h) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/31/07 Rady Gminy                      

w Strawczynie z dnia 26 kwietnia 2007 r. w sprawie poboru podatku od 
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nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów                      

i wynagrodzenia za inkaso. 

 

Pan Przewodniczący obrad wyjaśnił – zmiana uchwały jest konsekwencją 

przeprowadzonych wyborów sołtysów. Uchwała będzie opublikowana w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego. 

  

Projekt uchwały przegłosowano:  

- za – 14, 

    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr V/32/2011 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. i) 

Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu 

przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości stypendiów sportowych, 

nagród i wyróżnień. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – wspólnie 

obradujące Komisje: Rewizyjna oraz Budżetu i Inwestycji zaopiniowały pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała - Komisja Gospodarki Komunalnej zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały. 

  

Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Komisji Samorządowej - Komisja 

Samorządowa zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

- za – 14, 
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    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr V/33/2011. 

 

Pan Tadeusz Kukulski – Radny złożył wniosek o zarządzenie 10 min. przerwy. 

 

Pan Przewodniczący obrad zarządził 10 min. przerwy (od godz. 1315 do godz. 1325). 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 6. j) 

 Projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania. 

 

Projekt uchwały przegłosowano:  

- za – 12, 

    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 12 Radnych. Uchwałę Nr V/34/2011 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. k) 

 Projekt uchwały w sprawie Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

w obszarze pomocy społecznej w gminie Strawczyn w latach 2011 – 2020. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały:  

- za – 14, 

    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr V/35/2011. 
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Ad. 6. l) 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/308/10 Rady Gminy                  

w Strawczynie z dnia 16 września  2010 r. w sprawie nadania nazw ulic w sołectwie 

Oblęgór na terenie gminy Strawczyn. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Przewodnicząca Zespołu ds. nazewnictwa ulic – Wysoka 

Rado, chciałam przybliżyć historię nadawania nazw ulic w niektórych 

miejscowościach naszej gminy. W poprzedniej kadencji Rady Gminy został powołany 

Zespół ds. nazewnictwa ulic, została przeprowadzona ankieta we wszystkich 

miejscowościach naszej gminy, w których nie ma nazw ulic. Z tych miejscowości 

mieszkańcy: Oblęgorka, Chełmiec i Strawczynka wyrazili chęć przyjęcia nazw ulic,           

a Promnika – uzupełnienia nazw. W tym samym czasie w pozostałych sołectwach nie 

było poparcia 50 % mieszkańców co do wprowadzenia nazw ulic, wśród tych 

miejscowości był także Oblęgór. Jakiś czas później okazało się, że są problemy 

związane z drogami rozgraniczającymi sołectwa. W Oblęgorze, jak w większości 

miejscowości, jest tak, że np. po jednej stronie drogi jest Oblęgór, a po drugiej 

Oblęgorek i chodziło o to, żeby takie drogi miały jedną nazwę.  

Zostały przeprowadzone po raz drugi ankiety anonimowe w Oblęgorze i tym razem 

większość mieszkańców opowiedziała się za wprowadzeniem nazw ulic. Procedura 

była dokładnie taka sama, jak w przypadku poprzednich miejscowości. Po przyjęciu 

do wiadomości, że mieszkańcy chcą wprowadzenia ulic został ogłoszony regulamin             

w sołectwie na tablicy ogłoszeń i na stronie internetowej gminy wraz z prośbą             

o zgłaszanie propozycji nazw ulic przez właścicieli posesji i działek, na których nie ma 

jeszcze budynków. Pan Sołtys z Oblęgora rozdał ponad 60 druków, do Zespołu 

wróciło 18 sztuk i wszystkie proponowane nazwy we wnioskach zostały 

uwzględnione.  

Niestety nie jest to zjawisko występujące tylko w Oblęgorze, ale jest to zjawisko 

powszechne w całej naszej gminie, ze mieszkańcy „nie biorą decyzji w swoje ręce”            

i tak się stało i tym razem, że większość mieszkańców nie zareagowała na to, że 

proponowano im możliwość zadecydowania, jak te ulice mają się nazywać.                      

W związku z tym Zespół się zebrał i zaproponował nazwy, osobiście postulowałam, 
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żeby wprowadzić nazwy działające w naszej rzeczywistości – zwyczajowe nazwy. 

Dzięki temu w Oblęgorze powstały takie nazwy jak: Zbrza, Studzianki, Gace itd. Są to 

nazwy żyjące w naszej rzeczywistości i są pewną formą dziedzictwa kulturowego. 

Oczywiście nie wszyscy byli zadowoleni z zaproponowanych przez nas nazw             

w wyniku braku pomysłów od mieszkańców przy danej ulicy.  

Po zakończeniu prac Zespołu wpłynął wniosek od mieszkańców dróg, które zostały 

nazwane Dolna Huta i Górna Huta z prośbą o zmianę, ponieważ nie chcieli takich 

nazw. Na liście podpisów mieszkańców dołączonych do wniosku było ewidentne, że 

kilka podpisów było podpisanych jedną ręką. Zespół stwierdził, że jest to nieuczciwe, 

lekceważące nas, jeżeli jest 40 podpisów, a z tego 30 % to są podpisy jedną ręką 

zrobione, to nie jest w porządku. 

Rada Gminy utrzymała nazwy ulic wcześniej nadane z tego powodu, że wnioski 

wpłynęły po terminie określonym na zgłaszanie propozycji.  

Była zmiana nazw ulic w Chełmcach, ja osobiście byłam przeciwko ugięciu się            

i wprowadzeniu tych zmian, ale na usprawiedliwienie miejscowości Chełmce jest 

pismo z Urzędu Statystycznego, w którym stwierdzono, że w przypadku sołectwa 

Chełmce mamy do czynienia z dwoma wsiami: Chełmce i Bugaj i jedna nazwa ulicy 

przez dwie wsie komplikuje numerację. Ja osobiście byłam przeciw tym zmianom, 

Radni poprzedniej kadencji pamiętają, powiedziałam, że to będzie precedens                      

i będziemy mieli cały szereg tego typu propozycji i tak się stało.  

Dyskutowaliśmy po co przeprowadzać ankiety i dawać mieszkańcom możliwość 

proponowania nazw, co i tak nie zmienia faktu, że ostateczną decyzję o nazwach ulic 

podejmuje Rada Gminy – tak jest w przepisach. To ma uzasadnienie w przypadku, 

gdyby  ktoś proponował ulicę o wulgarnym, czy śmiesznym brzmieniu. 

Teraz mieszkańcy drogi, która została nazwana Dolna Huta upierają się, żeby zmienić 

tę nazwę, a jednocześnie część mieszkańców drogi, która została nazwana Górna Huta 

też chciałaby zmienić nazwę. Ale mamy też jednego z mieszkańców, który powiedział, 

że już zmienił adres, wydał ponad 1 000 zł na zmianę dokumentów związanych                    

z działalnością gospodarczą i zaskarży uchwałę Rady, jeżeli te nazwy zmienimy.               

W związku z tym jesteśmy w trudnej sytuacji – jeżeli zmienimy nazwę ulicy Dolna 

Huta, a nie zmienimy Górna Huta, to będzie lawina pism z Górnej Huty, dlaczego tu 
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zmieniono nazwę, a tu nie zmieniono. Poza tym ostatnie posiedzenie Zespołu miało 

miejsce 8 marca br. i tuż po zamknięciu posiedzenia wpłynął kolejny wniosek                    

o zmianę nazwy ulicy z Łąkowej na Kwiatową z uzasadnieniem, że ta nazwa nie 

odpowiada mieszkańcom. Konsekwentnie jestem przeciwko zmianom już nadanym 

nazwom, więc będę wnioskować do Rady, żeby te nazwy utrzymać. Rada podejmie 

niezależną decyzję. 

W Oblęgorze jest jeszcze jedna sytuacja dotycząca ulic Źródłowej i Skałki - jest 

pomyłka urzędnicza w przebiegu tych ulic. Przebieg ul. Skałka został przeprowadzony 

nie tak, jak powinien być. Chodzi o to, aby końcowy odcinek ul. Skałka zamienić na 

ul. Źródłową i zmienić przebieg ul. Skałka. W tym wypadku przychyliłabym się do 

wniosku mieszkańców. Natomiast wnioskuję, aby nie zmieniać pozostałych nazw ulic 

w sołectwie Oblęgór.  

  

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że uczestniczył w posiedzeniu Zespołu, 

który obradował w składzie czteroosobowym, gdzie 1 osoba była „za zmianą”, jedna 

była „przeciw” i 2 „wstrzymały się”. Podjęcie decyzji Zespół scedował na Radę 

Gminy. Na sesji obecny jest Sołtys, obecny jest Radny Oblęgora.  

 

Pan Tadeusz Czarnecki - Wiceprzewodniczący Rady Gminy – podam kilka wyjaśnień 

dotyczących ulic, bo to nie jest dokładnie tak jak przedstawiła Pani Anna 

Dziewanowska.  

Jak zwykle problemy są w szczegółach. Aby podejmować zmianę ulic, trzeba na 

uchwałę spojrzeć szerzej. Tak, jak Pani Dziewanowska sugeruje w przypadku ulic nr 

11 i 21 jest ewidentna pomyłka, tam zostały zamienione nazwy na pewnych 

odcinkach, zostało to ustalone i nazwane zupełnie inaczej niż przebiega. Sytuacja 

byłaby taka, że w pewnej części ulica nazywałaby się Skałka, a w drugiej części 

Źródłowa, a Skałka to zupełnie inny odcinek. Chodzi o to, że Radni mieli mapkę 

czarno-białą nie oznaczoną precyzyjnie kolorami, to nie było tego dokładnie widać. 

Jeśli chodzi o historię, to wniosek o zmianę nazw ulic, żeby nie nazywały się Huta 

Dolna, czy Huta Górna, ponieważ Huta to jest przysiółek i on nie obejmuje w całości 

tych ulic. Jeżeli wziąć pod uwagę na mapce nr 2 te ulice to obejmują w 1/3, a w 2/3  
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powinny nazywać się inaczej. W związku z tym mieszkańcy byli przeciwni takiej 

nazwie. Muszę się zgodzić z przedmówczynią, że faktycznie z różnych względów ten 

wniosek dotarł za późno, gdy już odbyło się posiedzenie Zespołu, ale przed sesją 

Rady. Posiedzenie Rady Gminy odbyło się później. Również nie zgadzam się co do 

podpisów, faktycznie na pierwszym wniosku, gdzie było 20 podpisów tam zdarzyły 

się dwa, czy trzy przypadki dosłownie (można to sprawdzić), że ta sama osoba z 

rodziny prawdopodobnie podpisała (nikt nie jest grafologiem i jednoznacznej decyzji 

nie może podjąć). 

Proszę Państwa mieszkańcy zgłaszali się do mnie wielokrotnie i składali wniosek                     

o zmianę nazwy tej ulicy, wręcz zobowiązywali mnie do wystąpienia w ich imieniu, że 

takiej nazwy nie chcą szczególnie Dolnej Huty. Ten wniosek przesłany do Rady 

Gminy jest podpisany przez 40 dorosłych mieszkańców uprawnionych do głosowania, 

praktycznie z każdego domu byli za nadaniem nazwy ulicy Wiosenna. W pierwszej 

wersji ta ulica miała się nazywać Słoneczna, ale ponieważ ul. Słoneczna występuje               

w Strawczynku i później po naszym wniosku okazało się, że została zmieniona nazwa 

z Młyńskiej na Słoneczną w Chełmcach, proponujemy nazwę ul. Wiosenna.  

W tym przypadku podpieracie się Państwo, że było pismo z Głównego Urzędu 

Statystycznego, ale ono dotyczyło tylko tego, że błędnie zostały wyznaczone niektóre 

odcinki. Nie chodziło o samą zmianę nazwy, ale zmiana nastąpiła i nie pozostała ul. 

Młyńska, tylko jest ul. Słoneczna w Chełmcach. Jest to precedens. Na dodatek 

mieszkańcy tej ulicy wstrzymali się z wymianą dokumentów, proszą bardzo Radę, 

Radnych, żeby jednak zmienić tą nazwę, nie chcą nazwy Dolna Huta, chcą inną i nikt 

nie wymienił dowodu, ani żadnych innych dokumentów, czekają na sesję Rady 

Gminy. Bardzo na to liczą mają taką nadzieję i o to proszą Państwa Radnych, żeby ich 

na siłę nie uszczęśliwiać nazwą, która na dodatek nie jest adekwatna do całego rejonu 

przysiółku. Ponadto Huta Dolna jest to nazwa dwuczłonowa, powstała na zasadzie, że 

ktoś tak powiedział. 

Jeśli chodzi o dodatkowe wnioski – ten ostatni wniosek złożony przez mieszkańców, 

tam nikt nie mieszka, są to tereny budowlane, podejmowanie uchwały nie powoduje 

skutków prawnych, czy wydatku finansowego ze strony mieszkańców.   
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Co do ul. Górna Huta jest to sprawa dyskusyjna, natomiast jeśli chodzi o Hutę Dolną, 

czy zmianę Skałki na Źródłową, jak również ul. Gace na Kalinową – te wnioski 

składam i bardzo proszę Radnych o przegłosowanie „za”. 

 

Pan Henryk Zapała – Sołtys Oblęgora – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, proszę 

o zmianę nazw tych ulic, bo to jest już trzeci raz zgłaszane. Jeżeli Rada nie zmieni 

tych nazw dziś, to za jakiś czas mieszkańcy znowu będą pisać.  

 

Pan Wiesław Piotrowski - Radny - poczułem się odpowiedzialny za całą sytuację                   

i nadal podtrzymuję zdanie, że Rada podejmuje ostateczną decyzję, ale Rada nie może 

nie słyszeć głosu mieszkańców. Co wtedy spowodowało, przekonało mnie, że byłem 

za odrzuceniem tego wniosku – opinia Zespołu, który miał przygotować propozycje 

była dość jednoznaczna, że te podpisy były źle sporządzone. Natomiast dzisiaj Radni 

zdecydują i jeżeli i Radny i Sołtys wnioskują i proszą Radę, to Rada powinna 

uszanować wolę mieszkańców.    

 

Przegłosowano wniosek w sprawie zmiany nazwy ul. Dolna Huta (na mapce 

oznaczona jako nr 2) na ul. Wiosenna:  

   - za – 9, 

   - przeciw – 3, 

   - wstrzymało się – 2. 

Głosowało 14 Radnych. Większością głosów „za”, przy 3 „przeciw” i 2 

„wstrzymujących się” wniosek został przyjęty. 

 

Pan Przewodniczący obrad przypomniał, że jest wniosek mieszkańców, aby drogę 

gminną pokazaną w załączniku do projektu uchwały jako nr 3 nazwać ul. Górna. W tej 

chwili jest nazwana Górna Huta. Do Urzędu Gminy przyszedł bardzo zdenerwowany 

interesant z pretensjami, że już wymienił dokumenty, zrobił pieczątki, wydał 1 500 zł                  

i kto mu teraz za to zwróci?     

Poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany nazwy ul. Górna Huta na ul. 

Górna:  



17 
 

   - za – 1, 

   - przeciw – 8, 

  - wstrzymało się – 3. 

Głosowało 12 Radnych. Większością głosów „przeciw”, przy 1 „za” i 3 

„wstrzymujących się” wniosek nie został przyjęty. 

 

Przegłosowano wniosek w sprawie zmiany nazwy ul. Gace (na mapce oznaczona 

numerem 8) na ul. Kalinowa:  

  - za – 9, 

   - przeciw – 2, 

   - wstrzymało się – 3. 

Głosowało 14 Radnych. Większością głosów „za”, przy 2 „przeciw” i 3 

„wstrzymujących się” wniosek został przyjęty. 

 

Pan Przewodniczący obrad wyjaśnił – pod numerem 11 jest droga lokalna, która 

nazywa się ul. Źródłowa, mieszkańcy wnioskują o zmianę nazwy na ul. Skałka (numer 

21) i zmianę przebiegu. 

 

Wniosek został przegłosowany:  

  - za – 12, 

  - przeciw – 0, 

  - wstrzymało się – 1. 

Głosowało 13 Radnych. Większością głosów „za”, przy 1 „wstrzymującym się” 

wniosek przyjęto. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zamiany nazw 

ul. Skałka na ul. Źródłową (drogi nr 11 i 21) wraz ze zmianą przebiegu:  

   - za – 13, 

   - przeciw – 0, 

   - wstrzymało się – 1. 
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Głosowało 14 Radnych. Większością głosów „za”, przy 1 „wstrzymującym się” 

wniosek został przyjęty. 

 

Przegłosowano wniosek w sprawie zmiany nazwy ul. Łąkowa (na mapce oznaczona 

jako nr 15) na ul. Kwiatowa:  

   - za – 4, 

   - przeciw – 5, 

   - wstrzymało się – 2. 

Głosowało 11 Radnych. Większością głosów „przeciw”, przy 4 „za” i 2 

„wstrzymujących się” wniosek nie został przyjęty. 

 

Przegłosowano projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/308/10 Rady 

Gminy w Strawczynie z dnia 16 września  2010 r. w sprawie nadania nazw ulic                  

w sołectwie Oblęgór na terenie gminy Strawczyn z przyjętymi wnioskami: 

   - za – 9, 

   - przeciw – 2, 

   - wstrzymało się – 3. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr V/36/2011 podjęto większością głosów „za”, 

przy 2 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się”. 

 

Ad. 6. m) 

 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie na czas nieokreślony 

nieruchomości gruntowej wraz ze znajdującymi się na niej obiektami w miejscowości 

Strawczynek. 

 

Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej udzieliła 

wyjaśnień – statutowym celem Samorządowego Centrum Kultury i Sportu                            

w Strawczynie jest zarządzanie obiektami sportowymi, w tym również krytą pływalnią 

w Strawczynku. Aby obiekt ten był prawidłowo zarządzany zachodzi potrzeba 

przekazania w użyczenie tego obiektu jednostce organizacyjnej gminy, tj. SCKiS. 

Gmina Strawczyn ze względu na zawartą umowę z Województwem Świętokrzyskim 
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na dofinansowanie zadania pn. „Budowa Centrum Sportowo – Rekreacyjnego                      

w Strawczynku” nie może czerpać z tego obiektu pożytku. W związku z tym oddanie 

w użyczenie obiektu dla Samorządowego Centrum Kultury i Sportu jest najwłaściwszą 

formą zarządzania tym obiektem. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie: 

 - za – 13, 

 - przeciw – 0, 

 - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 13 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr V/37/2011.  

 

Ad. 7. 

Przyjęcie raportów jednostek organizacyjnych gminy Strawczyn za 2010 r. 

 

Raporty: 

1) Zespołu Placówek Oświatowych w Strawczynie za 2010 rok, 

2) Zespołu Placówek Oświatowych w Oblęgorku za 2010 rok, 

3) Zespołu Placówek Oświatowych w Promniku za 2010 rok, 

4) Szkoły Podstawowej w Rudzie Strawczyńskiej za 2010 rok, 

5) Szkoły Podstawowej w Niedźwiedziu za 2010 rok, 

6) Szkoły Podstawowej w Korczynie za 2010 rok, 

7) Publicznego Przedszkola w Promniku za 2010 rok, 

8) Szkoły Podstawowej w Chełmcach za 2010  rok, 

9) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2010 rok, 

10)  Samorządowego Centrum Kultury i Sportu w Strawczynie za 2010 rok,  

11)  Gminnej Biblioteki Publicznej w Strawczynie za 2010 rok, 

12)  z wykonania zadań rzeczowych i finansowych Zakładu Gospodarki Komunalnej   

w Strawczynie za 2010 rok 

w załączeniu. 

Rada Gminy przyjęła przedłożone raporty jednostek organizacyjnych gminy 

Strawczyn za 2010 r.  
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Ad. 8. 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego za 2010 r. (w zał.). 

 

Pani Monika Sideł – Kierownik Referatu Oświaty, Spraw Obywatelskich                              

i Organizacyjnych poinformowała – Karta Nauczyciela nałożyła na jednostki 

samorządu terytorialnego obowiązek uzyskania średnich na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego nauczycieli, tj. nauczycieli stażystów, kontraktowych, 

mianowanych i dyplomowanych. W 2010 r. na każdym z poszczególnych szczebli 

awansu zawodowego nauczyciele osiągnęli średnie wynagrodzenia i nie było potrzeby 

wypłacać na koniec 2010 r. jednorazowego dodatku uzupełniającego. 

Wszystkie sprawozdania do których zobowiązuje Karta Nauczyciela kierownikom 

jednostek organizacyjnych gminy, Radzie Gminy i Regionalnej Izbie Obrachunkowej  

zostały przesłane w terminie.    

 

Rada Gminy przyjęła w/w sprawozdanie. 

 

Ad. 9. 

Dowóz uczniów do szkół. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował – wpłynęło pismo Wójta Gminy w sprawie 

propozycji zakupu autokaru w celu zagwarantowania dowozu dzieciom do szkół na 

terenie gminy (pismo znak: ROś.O.4317.21.11 z dnia 17.02.2011 r. w zał.). 

W dniu dzisiejszym Rada Gminy uchwaliła zmiany w budżecie gminy, gdzie 

zaplanowane są środki pieniężne na zakup własnego autokaru niezbędnego do dowozu 

uczniów do szkół.  

 

Rada Gminy zaakceptowała propozycję zakupu własnego autokaru do dowozu 

uczniów do poszczególnych szkół na terenie gminy. 
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Ad. 10.  

Informacja z analizy oświadczeń majątkowych. 

 

Pan Przewodniczący obrad przedstawił informację o analizie oświadczeń 

majątkowych Radnych złożonych na początek kadencji 2010 – 2014 (w załączeniu). 

Przypomniał, że Radni otrzymali druki oświadczeń, które należy złożyć w terminie do 

dnia 30 kwietnia 2010 r.  

 

Ad. 11. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi: 

– na zapytanie Radnej Gad - Kierownik Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

jest Kierownikiem samodzielnym i ma prawo, a nawet obowiązek wystąpić do 

zarządcy drogi tj. Świętokrzyskiego Zarządu Dróg bezpośrednio, w przeciwnym 

razie wydłuży się czas przekazania wniosku. Pan Kierownik jest pełnoprawnym 

członkiem obrotu prawnego i może wystąpić z takim pismem,  

- na zapytanie Radnego Woźniaka – ten słup informacyjny został postawiony ze 

względu na wnioski mieszkańców Strawczyna, żeby było więcej miejsca na 

wieszanie ogłoszeń. Na takim słupie można powiesić więcej informacji niż na 

tablicy. Jest to dobra forma umieszczania ogłoszeń, z tym, że teraz w nowej 

sytuacji, kiedy będzie zmienione ogrodzenie, trzeba się zastanowić, może 

przemieścić go. Natomiast czy to będzie słup, czy tablica to jest drugorzędna 

sprawa. Ponadto takie rzeczy ma zrobić każde sołectwo, a nie Wójt Gminy. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna zaproponowała, aby Sołtys lub ktoś kto mieszka                    

w najbliższym sąsiedztwie pilnował i zdejmował ogłoszenia, które są już nieaktualne                  

i takie które powiewają, aby to nie wyglądało brzydko. 

 

Ad. 12. 

Zakończenie Sesji.  
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął V Sesję, która rozpoczęła się, o godz. 1200, a zakończyła o godz. 1420. 

 

 

Protokołowała:   Sekretarz obrad:            Przewodniczący obrad: 

 

Małgorzata Woźniak  Halina Gad   inż. Stanisław Zdyb 


